
Zápis zastupitelstva 2003-01

Zápis č. 1-2003 ze zasedání Zastupitelstva obce Kozlovice konaného dne 
12. 3. 2003 v 18.00 hodin v místnosti bývalé pošty v budově OÚ

Přítomno: 14 členů zastupitelstva
Neomluven: 1 člen zastupitelstva (p. Ing. Vlastimil Fojtík)
Veřejného zasedání zastupitelstva se zúčastnilo 7 občanů.
Zasedání zastupitelstva obce zahájil a řídil starosta obce pan Ing. Miroslav 
Tofel. Uvítal přítomné a konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina 
členů zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášení schopné.
Provedením zápisu byla pověřena pracovnice OÚ Kateřina Fojtíková.

1. Kontrola usnesení

1.1

Informace o jednání v Měrkovicích (jednání s občany proběhlo v pondělí 
10. 3. 2003 v místnosti školy v Měrkovicích. Přítomni p. Červenka, p. 
Pustka S, p. Pustka Š, p.Tofel, omluvena p. Ulčáková. Velká účast občanů 
cca 40 – 50 lidí. Body jednání: osadní výbor, informace. O zřízení 
osadního výboru je zájem. Přislíbena další schůzka s občany před dalším 
ZO ( cca za 3 měsíce), kde navrhnou své kandidáty do osadního výboru.

4/2003 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí a souhlasí s navrženým 
postupem, t. j. před termínem konání příštího zasedání zastupitelstva 
obce svolat další schůzku s občany Měrkovic, na které budou navrženi 
kandidáti do osadního výboru. Návrh složení osadního výboru bude 
předložen zastupitelstvu obce.

1.2

Dotace ČSAD Frýdek-Místek a.s. a dotace Connex Morava, a.s. Po získání 
dalších informací od starostů vč. jednání s obcí Palkovice bude muset obec 
tyto dotace zaplatit. Pan starosta doporučuje podepsat jednotlivé smlouvy 
(ČSAD F-M požaduje dotaci ve výši 126 000 Kč, splátky čtvrtletně; 
Connex Morava a. s. požaduje dotaci ve výši 80 000 Kč – v minulém roce 
180 000 Kč, splátky čtvrtleně). Connex Morava a. s. umožňuje úhradu ve 
výši nižší než 100 % dotace, zbytek po předložení vyúčtování. V příštím 
roce KÚ bude možná hradit větší část (nebo celé).

5/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje dotaci na rok 2003:

 ČSAD Frýdek-Místek a. s., Politických obětí 2238, Frýdek-Místek ve 
výši 126 000 Kč – úhrada podle splátkového kalendáře ve 
čtvrtletních splátkách ve výši 31 500 Kč.

 Connex Morava a. s., Vítkovická 3056/2, Ostrava-Moravská Ostrava, 
ve výši 80 000 Kč – úhrada podle splátkového kalendáře ve výši 20 



000 Kč.
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu podpisem příslušných smluv.

Hlasování: 11 : 2 : 1
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

1.3

Informace poradní komise o stavu a řešení provozování obecního 
vodovodu. Informaci podal p Červenka – místostarosta obce.
Komise prověřila a posoudila možnosti, výhody a nevýhody jednotlivých 
variant dalšího řešení vodovodu, povinnosti podle zákona č. 254/2001 Sb.

V úvahu připadají tři možnosti řešení:

 Prodej vodovodu firmě, pravděpodobně Sm VaK (vodovod je ve 
špatném stavu – jednalo by se spíš o bezúplatný převod). Opravy a 
údržbu by zajišťovala firma, cena pitné vody by činila asi 18 Kč/m3. 
K převodu vodovodu příslušné firmě by obec musela nechat 
zpracovat potřebnou dokumentaci podle zákona č. 254/2001 Sb. 
(bez ní by firma nepřevzala). Sm VaK má vydáno povolení k 
provozování, má k dispozici odborné pracovníky a techniku.

 Pronájem vodovodu firmě (rovněž by připadala v úvahu firma Sm 
VaK). Poruchy a opravy by hradila obec, cena pitné vody by činila 
rovněž cca 18 Kč/m3.

 Provozování vodovodu nadále obcí. Veškerou dokumentaci a 
potřebné doklady podle zákona č. 254/2001 Sb. musí zajistit obec (v 
současné době obec už zajistila odpovědného pracovníka). Obec je 
povinna rovněž sepsat se všemi odběrateli smlouvy o dodávce pitné 
vody. Obec nemá k dispozici potřebnou techniku, při odstraňování 
poruch musí zajišťovat techniku u cizích firem.

Mgr. Ulčáková – dá se vyčíslit, kolik budou činit náklady na zajištění 
potřebné dokumentace a podkladů podle zákona č. 254/2001? - kolik stála 
oprava havárie vodovodního řádu v lokalitě Záhumní?

odpověděl p. starosta – náklady budou činit nejméně 100 000 Kč, oprava 
havárie vodovodního řádu bude stát asi 10 000 Kč – technika (technika 
firmy Lesostavby FM, a.s) + mzdy šesti pracovníků.

6/2003 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci poradní komise a 
schvaluje, že i nadále bude provozovatelem obecního vodovodu obec 
Kozlovice.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

2.Schválení zřizovacích listin Obecní knihovna Kozlovice a Obecní 
knihovna Měrkovice

Podle knihovního zákona č. 257/2001 Sb. je obec povinna zřídit knihovny 
jako organizační složky (vlastní pokladna, razítko, nevede samostatné 



účetnictví).
Členové zastupitelstva obdrželi návrh Zřizovacích listin, k návrhům nebyly 
vzneseny žádné připomínky.
Pan starosta informoval, že o Internet v Obecní knihovně Kozlovice je
velký zájem z řad občanů, obec tuto službu dotuje. Obec požádá o dotaci 
na zavedení Internetu i do Obecní knihovny Měrkovice.

7/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje předložené zřizovací listiny 
Obecní knihovna Kozlovice a Obecní knihovna Měrkovice.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

3. Pozemky – darování, prodej, ceny

3.1

Darování části pozemků souvisejících s příjezdem - parc. č. 1522/12 a 
1522/9 manžely Zdeňkem a Ludmilou Žáčkovými, Kozlovice č. p. 368.
Vysvětlení k této věci podal předseda stavební komise pan Stanislav 
Pustka.
Předmětem darovací nabídky jsou zbytky pozemků mezi pozemkem parc. 
č. 1522/9 (slouží jako příjezd k pozemkům) a zaměřenými stavebními 
pozemky. Celková výměra těchto pozemků činí 165 m2. Nevyřešené 
majetkoprávní vztahy způsobují potíže vlastníkům stavebních parcel při 
územním nebo stavebním řízení (musí vždy dokládat souhlas vlastníka 
pozemku). Navíc touto částí pozemku prochází vodovodní řád.
Z usnesení rady 38/2003 – Rada doporučuje přijmout dar od Zdeňka a 
Ludmily Žáčkových a dále doporučuje, aby manželé Žáčkovi uhradili 
polovinu nákladů spojených s geometrickým zaměřením.

Dotazy, připomínky:

p. Strakoš – objednatelem geometrického zaměření byli manželé Žáčkovi, 
oni sami by měli reklamovat u příslušné firmy opravu geometrického 
plánu.

8/2003 – Zastupitelstvo obce přijímá dar od manželů Zdeňka a Ludmily 
Žáčkových, Kozlovice č. 368 (pozemky související s příjezdem v celkové 
výměře 165 m2) a dále stanovuje, aby Zdeněk a Ludmila Žáčkovi uhradili 
polovinu nákladů spojených s geometrickým zaměřením.
Hlasování: 12 : 0 : 2
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

3.2

Prodej obecního pozemku parc. č. 1876/1 paní Jarmile Babičové, 
Provaznická 89, Ostrava-Hrabůvka.
Vysvětlení k tomuto bodu podal předseda stavební komise pan Stanislav 
Pustka.
Na obecním pozemku parc. č. 1876/1 (nyní stavební plocha parc. č. 



1876/7 ve výměře 69 m2) byla v minulosti původním majitelem 
postavena rekreační chata evidenční číslo 43 bez majetkového vypořádání 
pozemku. Nynější majitelka rekreační chaty požádala o odprodej 
zastavěného pozemku parc. č. 1876/7 ve výměře 69 m2 a případně části 
pozemku parc. č. 1876/1 kolem rekreačního objektu – geometrické 
zaměření provede žadatelka na vlastní náklady. Na obecních pozemcích se 
nacházejí černé stavby, které zasahují až do obecní cesty. Žadatelka je 
musí odstranit, aby byla obnovena obecní komunikace.
Kupní cena pozemku pod rekreační chatou – návrh 150 Kč/m2, ostatní 
pozemky – 70 Kč/m2.

9/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje obecního 
pozemku pod rekreační chatou evidenční číslo 43 parc. č. 1876/7 ve 
výměře 69 m2 – kupní cena 150 Kč/m2, a přilehlého pozemku parc. č. 
1876/1 dle geometrického zaměření, které provede na vlastní náklady 
žadatelka – kupní cena 70 Kč/m2.
Podmínkou prodeje obecních pozemků je odstranění černých staveb 
žadatelkou.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

3.3 Znovuprojednání ceny pozemků

Vysvětlení k tomuto bodu programu podal předseda stavební komise pan 
Stanislav Pustka.
Paní Věra Hlisnikovská požádala v roce 1999 o odprodej obecních 
pozemků parc. č. 4073/1 – díl „b“ ve výměře 137 m2, díl „c“ ve výměře 8 
m2, parc. č. 4073/2 ve výměře 145 m2, parc. č. 4073/3 – díl „d“ ve 
výměře 341 m2, parc. č. 4108/1 – díl „f“ ve výměře 290 m2. Prodej 
pozemků schválilo bývalé zastupitelstvo dne 28. 6. 1999 usnesením č. 
48/99 a stanovilo kupní cena ve výši 70 Kč/m2. Na základě žádosti paní 
Věry Hlisnikovské nebyla doposud uzavřena kupní smlouva (z důvodu 
nedostatku finančních prostředků).
Podle kupní smlouvy z roku 1982 vykoupil bývalý MNV v Kozlovicích 
předmětné pozemky od původních vlastníků za kupní cenu 6 Kč/m2 (v 
této době to byla výhodná kupní cena).
Předmětné pozemky jsou oploceny, jsou součástí zahrady u rodinného 
domku č. p. 253.
Doporučuje potvrdit usnesení bývalého zastupitelstva ze dne 28. 6. 1999 
a ponechat kupní cenu ve výši 70 Kč/m2.

Pan Mgr. Štěpán Pustka doporučuje, aby odměřené pozemky byly 
odprodány jako celek.

10/2003 – Zastupitelstvo obce potvrzuje usnesení zastupitelstva ze dne 
28. 6. 1999 č. 48/99, t. j. zachování kupní ceny pozemků 70 Kč/m2, 
odměřené pozemky budou odprodány jako celek. Kupní smlouvu uzavřít 
do konce 06/2003.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.



4. Dofinancování nákladů Domova důchodců ve Frýdlantě nad Ostravicí

Obec obdržela žádost Domova důchodců ve Frýdlantě n. Ostravicí o dotaci 
na dofinancování nákladů DD. Jedná se o částku 3 x 20.000,- Kč. Sociální 
a zdravotní komise nedoporučuje poskytnutí dotace – mimo jiné proto, že 
obyvatelé už nejsou občany Kozlovic a mají trvalé bydliště ve Frýdlantě. 
Rada svým usnesením 50/2003 doporučuje dotaci neschválit. Může se 
stát, že když některý z občanů bude potřebovat služby domova využít –
nemusí mu být vyhověno.
Dle informace pana starosty nebudou dotaci poskytovat ani okolní obce, 
na poskytnutí dotace není zákonný nárok.

Dotazy, připomínky:

 pan Fizek – kteří občané jsou umístěni v DD, mají děti?
 paní Mgr. Ulčáková – pokud DD požaduje dotaci, měl by žádost 

podrobněji podložit.
 odpověděl p. starosta – v DD jsou umístěni tři občané – p. 

Adamčíková – bezdětná, p. Štefková – má děti, p. Pagáčová – má 
syna.

11/2003 – Zastupitelstvo obce neschvaluje dotaci ve výši 60 000 Kč na 
dofinancování nákladů Domova důchodců ve Frýdlantě nad Ostravicí.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

5. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2002

Rozbor hospodaření byl vyvěšen na úřední desce a zároveň ho obdrželi 
všichni členové zastupitelstva.

12/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje závěrečný účet obce Kozlovice 
za rok 2002 bez výhrad.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

6. Rozpočet obce na rok 2003

Návrh rozpočtu na rok 2003 byl vyvěšen na úřední desce, rovněž ho 
obdrželi všichni členové zastupitelstva.
Rozpočet obce na rok 2003 je navržen jako vyrovnaný ve výši 35 369 500 
Kč.
Pravidla pro sestavování a schvalování jsou dána zákonem 250/2000 Sb. 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a vyhl. MF č. 323/2002 Sb. 
o rozpočtové skladbě. ZO schvaluje závazné ukazatele – je předloženo 
paragrafové znění. Po schválení bude provedeno jeho rozpracování podle 
podrobné rozpočtové skladby. ZO může pověřit radu obce schvalováním 
rozpočtových změn v průběhu roku.



Nejvyšší část rozpočtu tvoří § 4116 Ostatní přijaté dotace neinvestiční –
zahrnuje platy učitelů, ostatních zaměstnanců ZŠ, školní pomůcky, 
ochranné pomůcky, mzdy VPS.

V roce 2003 nebude obec provádět asi žádné investiční akce

Dotazy, připomínky:

 Ing. Hanzelka – proč je nárůst dotace u § 4116?
 pan Strakoš – co je zahrnuto v § 1032 Lesní hospodářství a v § 

2119 Ostatní záležitosti těžebního průmyslu
 Ing. arch. Cviček – proč je rozdíl v částce v tabulce příjmů u § 4116 

Ostatní přijaté dotace neinvestiční a v tabulce výdajů u § 3119 
Předškolní výchova a základní vzdělání?

 pan Fizek – navrhuje přehodit částky v tabulce výdajů § 3416 
Tělovýchovná činnost (30 000 Kč) a § 3421 Využití volného času 
dětí a mládeže (100 000 Kč).

 Mgr. Ulčáková – kladně hodnotí práci předsedy kulturní a sportovní 
komise pana Strakoše, vypracoval seznam všech občanských 
sdružení v obci. Na aktivity dětí by mělo být poskytováno více 
finančních prostředků, je třeba stanovit přesná pravidla pro jejich 
rozdělování.

 pan starosta – navrhuje, aby návrh pravidel pro rozdělování 
finančních prostředků občanským sdružením připravila kulturní a 
sportovní komise.

 p. Fizek – co všechno je zahrnuto v § 3319 Záležitosti kultury?
 Ing. Hanzelka – uvažuje se se zavedením telefonní linky do Obecní 

knihovny Měrkovice?

Dotazy občanů:

 Ing. Červenka – co je v rozpočtu na rok 2003 určeno pro místní část 
Měrkovice?

 p. Šmiřák – z předchozího jednání je zřejmé, že vzniknou vysoké 
náklady na pořízení potřebných dokladů ve věci vodovodu, je 
zahrnuto v rozpočtu na rok 2003?

Dotazy zodpověděl pan starosta a paní účetní:

 nárůst dotace v § 4116 je způsoben přičleněním MŠ k příspěvkové 
organizaci ZŠ Kozlovice od 1. 1. 2003

 § 1032 zahrnuje příjmy z těžby dřeva v obecních lesích, § 2119 
zahrnuje příjmy z dobývacího prostoru na území obce

 § 3119 zahrnuje rovněž náklady na provoz ZŠ (včetně MŠ a ŠJ), 
částka je oproti § 4116 zvýšena o 2 500 tis. Kč – jedná se o dotaci 
obce na běžný provoz příspěvkové organizace ZŠ Kozlovice

 § 3419 zahrnuje výdaje na podporu sportovních oddílů dospělých, § 
3421 zahrnuje výdaje na činnost mládežnických organizací



 § 3319 zahrnuje výdaje na činnost dětského souboru Valášek, na 
kulturní akce, na nákup informačního a propagačního materiálu, 
vedení obecní kroniky

 obec podá žádost o poskytnutí dotace na zavedení Internetu do 
Obecní knihovny Měrkovice

 v rozpočtu na rok 2003 se počítá s výdaji na pořízení potřebných 
dokladů ve věci veřejného vodovodu v § 2310 Pitná voda – asi 100 
000 Kč

 rozpočet obce se sestavuje pouze v základních ukazatelích, není 
rozděleno na Kozlovice a Měrkovice, rozdělení je pouze u § 3314 
Knihovna Kozlovice a Knihovna Měrkovice a u § 5512 Požární 
ochrana Kozlovice a Požární ochrana Měrkovice

Zastupitelstvo obce může radu pověřit schvalováním rozpočtových 
opatření v průběhu roku. Členové zastupitelstva navrhovali schvalování 
rozpočtových opatření v rozmezí od 200 000 Kč – 700 000 Kč v 
jednotlivém případě.

13/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje vyrovnaný rozpočet obce 
Kozlovice na rok 2003 ve výši 35 369 500 Kč. Zároveň pověřuje radu 
obce schvalováním rozpočtových opatření do výše 500 000 Kč v 
jednotlivém případě.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

7. Různé

7.1

Honební společenstvo – přičlenění honebních pozemků k honitbě 
Kozlovice, vstup do honebního společenstva (umožňuje to doplnění zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích - § 38, odst. 3 – doplněn bod f).
Bývalá rada obce dne 10. 4. 2002 usnesením č. 75/02 schválila přičlenění 
obecních pozemků k honebním pozemkům Honebního společenstva 
Kozlovice.
Dne 19. 8. 2002 zaslaly Lesy ČR, s. p., Lesní správa Frenštát p. R., 
Místecká 97, Frenštát p. R. žádost o přičlenění pozemků, které navazují na 
masiv Ondřejníku, v celkové výměře 41 ha do honitby Ondřejník. Rada 
dne 28. 8. 2002 vzala tuto žádost pouze na vědomí, Lesy ČR neobdržely 
žádnou jinou odpověď. Z toho důvodu Lesy ČR urgovaly konkrétní 
rozhodnutí rady.
Starosta navrhuje přičlenění obecních pozemků k honitbě Kozlovice 
(kromě pozemků, které jsou uvedeny v Dohodě s Lesy ČR s.p.). Pan 
starosta dále navrhuje, aby obec byla členem honebního společenstva.

14/2003 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci starosty a 
schvaluje přičlenění obecních pozemků k honitbě Kozlovice, kromě 
pozemků, na které je sepsána dohoda s Lesy ČR, s. p. Zastupitelstvo 
obce schvaluje vstup obce Kozlovice do Honebního 
společenstva Kozlovice. Obec bude zastupovat místostarostu obce.



Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

7.2 Příspěvek při narození dítěte

Občanská komise Rady obce Kozlovice navrhuje poskytovat i v roce 2003 
příspěvek při narození dítěte ve výši 2 000 Kč.

15/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje příspěvek při narození dítěte 
občanům obce ve výši 3 000 Kč.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

7.3 Prodej prioritních akcií České spořitelny, a. s.

Informaci k tomuto bodu jednání podal pan Mgr. Štěpán Pustka.
Obec obdržela nabídku firmy EBN SEENA s. r. o., Karviná-Fryštát, na 
odkoupení prioritních akcií České spořitelny, a. s. Nabízená cena činí 185 
Kč/prioritní akcii. Obec vlastní 3 200 ks akcií, výplata dividend v minulých 
létech činila 6 000 – 9 000 Kč. Obec se má k nabídce vyjádřit do 15. 4. 
2003.
Obec učinila dotaz na Komisi pro cenné papíry.
Prodejem prioritních akcií za nabízenou cenu a uložením této částky na 
náš účet u ČS, a.s se 4 % úrokem by obec ročně získala cca 23.000,- Kč.
Bude vhodné počkat na odpověď Komise pro cenné papíry.

16/2003 – Zastupitelstvo obce odkládá rozhodnutí o prodeji prioritních 
akcií ČS na další zasedání zastupitelstva, které se uskuteční do 10.4. 
2003.
Hlasování: 10 : 3 : 1
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

7.4 Prodej pásového traktoru DT

Informaci podal pan místostarosta obce.
Obec obdržela tři nabídky na odprodej pásového traktoru DT. Rada 
doporučuje prodej traktoru, obec ho nevyužívá.

17/2003 – Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pásového traktoru DT za 
nejvyšší nabídku. Organizací prodeje pověřuje místostarostu obce.
Hlasování: 14 : 0 : 0
Při hlasování bylo přítomno 14 členů zastupitelstva.

7.5 Zpráva kontrolního výboru

Předseda kontrolního výboru pan Ing. Milan Hanzelka informoval o 
provedené kontrole zápisů a plnění usnesení rady obce č. 01-03/2002, 
01/2003, 02/2003 a kontrole zápisů a plnění usnesení zastupitelstva obce 
č. 1-2002. Kontrolní výbor neshledal žádné nedostatky. Byl předán zápis z 
kontroly.



18/2003 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu kontrolního 
výboru.

Diskuse:

- pan Tichavský tlumočil požadavky občanů na rozšíření veřejného 
osvětlení – lokalita u hřiště – nová výstavba – p. Prokeš, p. Pustka, a dále 
u rodinného domku p. Pavlištík.

Pan starosta doporučil podat písemnou žádost o rozšíření veřejného 
osvětlení.

Jednání zastupitelstva ukončil pan starosta ve 20.30 hodin, poděkoval 
všem za účast.

Podpis starosta: Ing. Miroslav Tofel
Podpisy ověřovatelů: Petr Tichavský, Tomáš Machálek
Zapsala: Fojtíková




